
 
 

Referat af distriktforsamlingens årsmøde 
22. april 2024 kl. 9.30 - 13 

Sted: Posthuset, Banegårdspladsen 7, 2750 Ballerup 

 

Lokalafdelinger: Albertslund, Amager2300, Ballerup, Brøndby, Brønshøj-

Vanløse, Dragør, Frederiksberg, Gentofte, Gladsaxe, Glostrup, Herlev, 

Hvidovre, Høje-Taastrup, Ishøj, København City, Lyngby-Tårbæk, Rødovre, Tårnby, 

Valby, Vallensbæk, Østerbro og KOU København. (De med fed skrift fremhævede 

deltog) – I alt deltog 17 ud af 22 stemmeberettigede. 

 

Deltagere: Anette Broman, Anne-Grethe Kragerup, Bente Olofsen, Birger Rasmussen, 

Dan Jønsson, Elsebeth Wehage, Erik Kjær, Hannah Kildahl, Henning Broman, Henrik H. 

Mauritsen, Janni Sørensen, Jannie Kongeskov, Jens Erik Marcussen, John Kirstein, 

Kirsten Borbjerg, Kjeld Bregenhof, Leif Iversen, Lisbeth Lundbergh, Lise Høst, Lise Vork, 

Mogens Elbæk, Palle Skov, Poul H. Rasmussen, Steen Ledsager, Sven Arne Steffensen, 

Susanne Andersen, Vivian B.E. Markussen, Per Henrik Jensen. 

 

Referenter: Per Henrik Jensen og Elsebeth Wehage. 

 

Palle Skov bød velkommen til årsmødet 2024 og bød særligt velkommen til Leif Iversen, 

som er nyvalgt formand i Brønshøj-Vanløse og Per Henrik Jensen, Hvidovre, som er mulig 

fremtidig sekretær i D-10. 



Deltagerne præsenterede sig herefter for hinanden. 

Herefter overgik vi til dagsordenen. 

 

1. Valg af dirigent. 

• FU foreslog distriktskonsulent Lise Høst, som uden modkandidat valgtes som dirigent. 

 

2. Beretning fra fagudvalg/Erfagruppe/lokalredaktør. 

• Ældrepolitisk udvalg v/Alfred Grinderslev. 

Da Alfred Grinderslev har meddelt, at han ikke længere ønsker at være formand, overtog 

Palle Skov fremlæggelse af beretning fra udvalget. 

Der har været afholdt temamøde i det ældrepolitiske udvalg i oktober med emnet 

”Pårørendes vilkår, retssikkerhed og kommunale besparelser”. 

Susanne Andersen søger snarest at finde emne(r) til formandsposten. 

 

• Socialhumanitært udvalg v/Bente Olofsen. 

Udvalget havde besøg af 2 plejehjemsklovne i maj 2023 om emnet ”Relationsarbejde i 

finurlig forklædning”. 

I november 2023 afholdt udvalgt temamøde med Marlene T. Gertsen med temaet ”Hvad 

må vi”. 

Der er planlagt møde i maj med Marie Lenstrup, Patientgruppen og i november med 

Marlene T. Gertsen. 

Bente opfordrede til at opdatere Frivilliglisten (listeværktøj), så man kan få de rigtige 

kontaktoplysninger til invitation til de rigtige. Hun opfordrede til, at aktivitetsledere 

meddeler ændring i mailadresser. 

 

• IT-udvalget v/Dan Jønsson. 

Listeværktøjer skal altid være opdateret. 

Der har været afholdt temadag i november om ”digitalt liv og arv” med Willi Nielsen. 

Der planlægges temadag om ”Tips og Trick til Sundhedsapp’en”. 

Susanne Andersen oplyste her, at City også holder temadag med Willy Nielsen om “digitalt liv og 

arv”. 

 

• Kultur-, aktivitets- og arrangementsudvalg v/Anette Broman. 

Udvalget afholder ikke temadage men i stedet netværksmøder med distriktets øvrige 

lokalafdelingers udvalg. 

Udvalget holder møde 2 gange årligt (januar og august). 

Udvalget opfordrer formændene til at videresende indbydelserne til rette vedkommende. 



Også dette udvalg mangler korrekte mailadresser. 

 

• Motionsudvalget v/Jannie Kongeskov. 

Jannie Kongeskov var ikke mødt frem til dette punkt, så Palle Skov informerede. 

Der har f.eks. været afholdt temamøde med tidligere roer Mette Bloch, hvilket havde været 

godt og inspirerende. 

Formænd og næstformænd anbefales at deltage i temamøderne i udvalgene. 

Formændene oplyste her, at ikke alle modtog indbydelser til møderne. 

 

• Regionalt Sundhedsudvalg for Region Hovedstaden v/Steen Ledsager. 

Sidste år samlede man D9 og D10 i et fællesregionalt udvalg, hvor medlemmerne vælges 

for 2 år ad gangen. 

Der har været afholdt temadag i oktober med bl.a. Sisse Marie Welling, en dag med 60 

deltagere og gode input. 

Udvalget har udarbejdet en folder, som kan rekvireres hos Tina Hosbond.  

Lokalafdelingerne har givet input til udvalget i forbindelse med den ”nye” ældrepolitik. 

Der har været afholdt møde med Christoffer Buster, som anbefalede, at man arbejder med 

følgende spørgsmål: 

Siddende patienttransport 

”Hvad kræver det at være i sundhedsudvalget” 

Manglende plejehjemspladser. 

Da 1 medlem af udvalget er afgået ved døden, afholdes der i dag valg til udvalget. 

At få indflydelse på Ældrereformen er en landspolitisk indsats der skal gøres. 

 

 

• Erfagruppen for kasserer v/Elsebeth Wehage. 

Jette Nichum har været tovholder for denne gruppe men er nu stoppet. 

Vibeke Salmon og Elsebeth Wehage vil være tovholdere på det videre arbejde. 

 

• Lokalredaktør for DET SKER 10C v/Kirsten Borbjerg. 

Har indtil videre været ansvarlig for udgivelsen af 1 udgave af bladet. 

Der har været afholdt møde med lokalredaktørerne, hvor det er aftalt, at der startes et 

netværk for lokalredaktørerne for D10. 

For at gøre bladet mere interessant, ønsker man egne indlæg til DET SKER fra 

lokalredaktørerne. 

For D10-A er det københavnerne selv der står for indholdet. 

For D10-B (Frederiksberg) er det lokalafdelingen. 

 

3. Formandens beretning til godkendelse. 

• Palle Skov takkede for de foregående indlæg, som vil gøre hans indlæg kortere. 

Jette Nichum har kort før dette årsmøde trukket sig som næstformand og sekretær. 



Alfred Grinderslev har i går meddelt, at han trækker sig som formand for Ældrepolitisk 

udvalg. 

 

Palle Skov læste sin beretning op. 

 
Formandsberetningen: https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/distrikt-10/referater-fra-
distriktsforsamling-og--ledelse/formandens-beretning/2024 

 

Henning Broman beklagede den manglende indflydelse distriktsledelserne har i 

Landsbestyrelsen. 

Birger Rasmussen, formand for Landsbestyrelsen, oplyste, at der endnu ikke var taget 

stilling til distrikternes repræsentation i Landsbestyrelsen. 

 

Susanne Andersen fra City opfordrede til, at vi søger samarbejde med politikerne om 

temadage. 

 

Herefter godkendtes beretningen. 

 

4. D10 Årsregnskab 2023 til udtalelse. 

• Palle Skov gennemgik regnskabet. 

John Kirstein, næstformand i Landsbestyrelsen, kommenterede på telefontilskuddet til 

redaktører, som tabloidpressen ofte slår ned på. Der var delte meninger om det rimelige i 

tilskuddet. 

Regnskabet dækker D10 og Sundhedsudvalgets regnskab. 

Sundhedsudvalget har et forbrug på kr. 39.000. 

Egenkapitalen for D10 er på kr. 485.583. 

 

Der var ingen bemærkninger til årsregnskabet eller til aktivitetsregnskabet for 2023. 

 

5. Forslag til budget 2024 til vedtagelse. 

• Det udarbejdede budgetforslag for 2024 er ikke sat højere end regnskabet for 2023. 

Alle udvalgene har fået forhøjet deres budgettal for aktiviteter. 

Budgettet til områderedaktøren er hævet en smule. 

 

Budgetforslaget blev godkendt uden kommentarer. 

 

6. Valg af distriktsledelse. 

• Henning Broman opfordrede til at en kandidat stillede op til valget som 2. næstformand 

men uden held. 

https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.aeldresagen.dk%2Ffrivilligportalen%2Fdistrikt-10%2Freferater-fra-distriktsforsamling-og--ledelse%2Fformandens-beretning%2F2024&data=05%7C02%7C%7Cdd4b7e5ab7084ac8851608dc6778ba39%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C638499015599174018%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=kG41xrjtrTIGsPaOY%2BmsJGGtGr%2FgNHCO35QU4EvomWc%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.aeldresagen.dk%2Ffrivilligportalen%2Fdistrikt-10%2Freferater-fra-distriktsforsamling-og--ledelse%2Fformandens-beretning%2F2024&data=05%7C02%7C%7Cdd4b7e5ab7084ac8851608dc6778ba39%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C638499015599174018%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=kG41xrjtrTIGsPaOY%2BmsJGGtGr%2FgNHCO35QU4EvomWc%3D&reserved=0
https://billeder.aeldresagen.dk/cdn/xZf333/arsregnskab-2023-distrikt-10.pdf
https://billeder.aeldresagen.dk/cdn/xZfQqm/d10-aktivitetsregnskab-og-budget-2023-2024.pdf
https://billeder.aeldresagen.dk/cdn/xZf3AV/2024-budget-1.pdf


 

Henning Broman valgtes som næstformand for 2 år. 

Elsebeth Wehage valgtes som kasserer for 2 år. 

 

Posten som formand for Ældrepolitisk udvalg er fortsat vakant. 

Anette Broman genvalgt for to år for Kultur-, arrangements- og aktivitetsudvalget. 

Jannie Kongeskov genvalgt for to år for Motionsudvalget. 

 

Hannah Kildahl anbefalede, at Distriktsledelsen fik mandat til at kunne godkende en 

repræsentant til Ældrepolitisk udvalg som Susanne Andersen kunne anbefale. 

 

Det godkendtes af forsamlingen. 

 

7. Valg af medlemmer og suppleanter til Regionalt Sundhedsudvalg for 

Region H. 

• Susanne Andersen oplæste CV for 2 kandidater til det regionale sundhedsudvalg for Region 

H. 

Kandidaterne til den 2-årige post er: 

Jette Bernbom fra Brønshøj. Tidligere chefsygeplejerske. Hun er bl.a. koordinator i 

København. 

Gertrud Krarup fra København. Tidligere psykiatrisk overlæge. Har deltaget i mange udvalg. 

 

Afstemningen gav 9 stemmer til Jette Bernbom, som indtræder i udvalget i 2 år og 6 

stemmer til Gertrud Krarup, som indtræder som suppleant i 1 år. 

 

8. Nyt fra landsforeningen v/landsbestyrelsesmedlem John Kirstein og 

foreningskonsulent Lise Høst. 

• John Kirstein præsenterede sig selv.  

John Kirstein er fra Tårs (Vendsyssel) og er næstformand i landsbestyrelsen. 

Fortalte, at han var opfordret af Palle Skov til at være landsbestyrelsens repræsentant i D10, 

hvilket han var glad for. 

Udover vores distrikt er han også repræsentant i D5 (Sønderjylland). 

Vi fik fortalt lidt om landsbestyrelsens arbejde og virke. 

Ved landsbestyrelsens møde, hvor regnskab var på, blev det oplyst, at revisor påpegede 

den ”sædvanlige” høje udgift under posten ”telefon”. Landsbestyrelsen kunne blot 

tilkendegive, at posten ikke kunne være anderledes, da Ældre Sagen ved den seneste 

reviderede optælling havde 997.000 medlemmer. 

En af landsbestyrelsens sager er fortiden den ”haltende” pension. Idet pensionen er 8,8% 

efter arbejdsmarkedet. Målet er en kompensation på 5,5% snarest. 



I den anledning gennemføres en kampagne i maj 2024 med plakater på busser og andre 

tiltag. 

John Kirstein slog fast, at det er vigtigt at arbejde med det ældrepolitiske arbejde. 

Der fremkom kun enkelte kommentarer efter indlægget, som f.eks. ønske om lokal 

handlefrihed, pjat med revisionens bemærkninger om for høje telefonudgifter (som var en 

nødvendighed i organisationen). 

 

Foreningskonsulent Lise Høst. 

Fra 3. juni 2024 starter en ny ældretelefon med telefontid 9-15. 60 personer er uddannet til 

at dække aktiviteten. Nummeret bliver 32 210 210. 

Det oplystes, at Ældre Sagen har givet 1 mio. kr. til projektet og Trygfonden 7,8 mio. kr. 

I forbindelse med ældrepolitisk arbejde er der udarbejdet en ”inspirationsplan for lokalt 

indflydelsesarbejde”. Enkelte eksemplarer uddeltes på mødet. 

Lise Høst opfordrede lokalafdelingerne til at udarbejde budgetter for deres aktiviteter. Det 

viste sig at 9 ud af 16 fremmødte repræsentanter lavede budgetter. 

I Snorresgade afholdes der kursus for frivillige og aktivitetsleder. Ca. 20 har meldt sig til nu. 

Steen Ledsager anbefalede en kampagne for flere plejehjemspladser. 

 

9. Eventuelt – herunder Nyt fra lokalafdelingerne. 

• Dragør Søger at samle demenspårørende men der kommer kun få. 

• Høje Tåstrup Har haft problemer i afdelingen. Skulle være løst nu efter der har været  

                                   udskiftninger i bestyrelsen. 

• Brøndby Har fokus på det socialhumanistiske område. 

Deltager ikke i Vi Spiser Sammen. 

Afdelingen har en god økonomi. 

Har fået en IT-hjælper i afdelingen. 

• Glostrup Hele bestyrelsen er fortsat efter årsmødet. Der kom 2 ekstra 

suppleanter. 

Afdelingen skal have møde med kommunen. 

• Albertslund Har startet vågetjeneste. 

• Gentofte Laver bankospil. 

Der laves bygningsændringer, så bygningen er lukket en tid. 

IT-afdelingen hjælper kommunen (når borgerne ringer til dem om 

hjælp). 

• Brønshøj-Vanløse Har annonceret efter suppleanter til bestyrelsen. 

• Rødovre Startet Bogvenner. 

Startet Sprogvenner. 

Har startet ”Erindrings bio” 

• Østerbro Starter Ventesorg. 

Har fået en Handyman. 



• City  Den ældrepolitiske gruppe er startet. 

Man er meget optaget at kontakt med medlemmerne men tilgængelige 

kontaktinformationer mangler. 

Herreområdet arbejdes der med. 

Caféen mangler frivillige. 

• Gladsaxe Har søgt kommunen om kr. 110.000 fra §79. 

Kommunen har krævet dokumentation for udgifterne. 

• Ishøj  Det går fint med besøgsvenner. 

Har startet Dameværelse med 50 deltagere. Der er 30 på venteliste. 

Har også startet Herreværelse. 

Ishøj afdelingen arbejder med rammebudgetter. 

• Tårnby Har startet riffelskydning. 

Har fået en frivillig, som er krydsordsekspert og han laver krydsord til 

afdelingen. 

Afdelingen er aktivt med i Sundhedsugen. 

• Herlev Har et godt samarbejde med kommunens medarbejdere. 

Afdelingen har mange aktiviteter. 

Seneste aktivitet er orkestret Apache, som er populær. 

• Ballerup Har startet biografforestilllinger for de ældre. 

Har haft foredrag om hjernen. 

Afdelingen har nu 9.000 medlemmer. 

Det var svært at finde medlem nr. 9.000 pga. manglende 

adresseoplysninger. 

• Amager2300 Bestyrelsen har fået 2 nye suppleanter. 

Fundet et nye samlingssted – Peder Lykkes Centret. Søger at kunne 

benytte lokalerne mere. 

I uge 17 er der daglige Spis-Sammen arrangementer. Hjemmeplejen 

søger for transport til arrangementerne. 

Pilotprojektet med brug af MS365 er afsluttet. MS365 rulles ud til alle 

interesserede bestyrelsesmedlemmer i den kommende tid. 

 

Susanne Andersen fremsatte forslag om møder for formændene. 

Hertil ønskede Palle Skov forslag til foredragsholdere/-emner. 

Jens Erik Marcussen anbefalede, at der skulle udpeges en tovholder for disse møder. 

Afslutningsvis fremførte Susanne Andersen, at man f.eks. kunne indbyde Bjarne Hastrup, en 

politiker, som arbejder med ældrepolitik eller en fra erhvervslivet (da flere og flere ældre gerne vil 

fortsætte derude). 

 



Dirigenten takkede herefter for god ro og orden og afsluttede mødet kl. 12.59. 
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